
LA PARAULA DE DÉU EN EL TEMPS DE QUARESMA

La celebració de la quaresma passa desapercebuda per a molts cristians. A diferència
d’altres grups religiosos que mantenen els signes que els donen una identitat col·lectiva, en
la nostra societat este temps ha perdut la importància que tenia en altres èpoques per a
configurar una vivència social de la fe i fins i tot una cultura cristiana. Este fet, si ens porta
a centrar-nos en aquells elements que alimenten la nostra vida cristiana i ens ajuda a fer
de la quaresma un autèntic camí espiritual viscut en la profunditat del cor, pot convertir-se
en una oportunitat per a viure este temps litúrgic amb més autenticitat, perquè ens ajuda a
superar la temptació de viure’l d’un mode extern i ritualista.

Perquè això siga així, durant este temps hauríem d’estat, abans de res, dedicats al
silenci interior i a l’escolta de la Paraula de Déu que, si és acollida en la fe, pot il·luminar la
nostra vida, transformar el nostre cor, reorientar-lo de nou cap a Déu i poder arribar al
goig de la Pasqua com a criatures que han sigut renovades per Crist.

El nostre ritme de vida no ens predisposa a escoltar la Paraula. L’afany pel material, en
el que tantes persones posen la seua esperança de vida, pot portar a pensar que Déu és
una cosa irrellevant per a la vida i tancar el cor a esta Paraula que ens orienta cap a Ell,
perquè pensa que no li aporta res que li puga ser útil. Ara bé, si reflexionem sobre la veritat
de la nostra vida, en algun moment descobrim que tot allò en què sovint posem la nostra
esperança no ens dona la felicitat que esperem. El cor de l’home mai s’assacia amb les
coses del món: quan ha aconseguit alguna cosa, sent un buit interior i comença a
desitjar-ne altres. I és que l’ésser humà mai trobarà el descans i la plenitud que busca si no
s’obri a l’encontre amb Déu, si no deixa que li parle al cor.

D’altra banda, vivim en una cultura en la qual ens arriben moltes paraules i missatges
per diferents camins, alguns dels quals els busquem nosaltres, mentres que uns altres no:
paraules de les persones que coneixem, missatges que ens venen dels mitjans de
comunicació social o a través dels instruments de les noves tecnologies i xarxes socials,
etc… Si analitzem totes estes “paraules”, descobrim que no tot el que escoltem té efectes
positius en nosaltres. Moltes de les coses que ens arriben ens produïxen inquietud,
provoquen sentiments negatius cap als altres, ens lleven la pau, ens aparten de Déu.

Els cristians sabem que la Paraula de Déu és la que més necessita el nostre món i,
desgraciadament, la que menys atenció li prestem; que quan és escoltada i acollida en el
cor, ens dona la verdadera Vida, perquè ens porta la pau; ens reconcilia amb els germans;
desperta en nosaltres el desig del bé; ens fa més solidaris amb els necessitats i ens obri
l’esperit per a trobar-nos amb Déu. Per això, vull convidar-vos a que durant la quaresma
dediqueu cada dia un temps a meditar l’Evangeli. Allí trobareu paraules de Vida..
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